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SPORTOVNÍ ODPOLEDNE PRO DĚTI
A KÁCENÍ MÁJKY
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sobotu 3. června uspořádala Obec Lukov za spolu-
práce místních spolků v areálu SK „Sportovní odpo-
ledne pro děti a kácení májky“. V programu nechy-

běla spousta sportovních i naučných prezentací.

Myslivecký spolek Lukov – Vlčková připravil, nejen pro děti, pozná-
vací aktivity, které se týkaly především zvěře, ptactva a rostlin. Mi-
chal Merta za AVZO TSČ ČR měl na starost střelnici, kde se střílelo 
ze vzduchovky. Hned u vedlejšího stanoviště si  děti mohly vy- 
zkoušet airsoftové zbraně, které i s prezentací své činnosti připravil 
Klub Vojenské Historie a Současnosti Czech Troops Reenactment.  
Za SK Lukov nachystal Michal Teplý disciplínu ve vedení míče mezi  
kužely se střelbou na branku. Členové Sboru dobrovolných hasičů 
sestavili pro děti opičí dráhu. Skauti prověřili děti ve skautských 
dovednostech. Děti se také mohly projít po laně mezi stromy. Na 
asfaltové ploše areálu SK Lukov si některé děti vyzkoušely rádiem 
řízené automobilové modely. Trať se stanovištěm připravil jeden 
z nejmladších spolků v Lukově – RC Lukov, kterým vypomohl  
RC Rally ZEDART ze Zlína – Zbyněk Mikl a Daniel Mikl. Novinkou  
byly ukázky sportovního dřevorubectví – STIHL Timbersports, kte-
ré připravil Martin Ponížil a další příznivci. Dřevorubci si připravili  
disciplínu pro děti i dospělé, všichni se mohli přesvědčit, jak je na- 
příklad náročné řezat kládu sportovní pilou.

V 17.00 hod. se sneslo z oblohy sladké překvapení a poté „dře- 
vorubci“ s dalšími dobrovolníky skáceli májku.

Po celou dobu se děti mohly vydovádět ve skákacích hradech, 
hrála reprodukovaná hudba a také bylo připraveno pestré ob-
čerstvení. K dobré atmosféře přispělo i slunečné počasí.
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MUNIPOLIS
MOBILNÍ ROZHLAS

Jak začít používat aplikaci 
Mobilní Rozhlas:
1. Stáhněte si aplikaci pro Android   
 nebo iOS a nainstalujte ji.
2. Otevřete aplikaci a vyberte 
 naši obec.
3. Zadejte své telefonní číslo, aby bylo  
 možné Váš kontakt přiřadit k aplikaci.
4. Můžete začít využívat všechny 
 funkce v aplikaci.

Registraci i odkazy na mobilní aplikaci 
MUNIPOLIS – Mobilní rozhlas nalez-
nete zde: 
www.lukov.mobilnirozhlas.cz

KRÁTKÉ ZPRÁVY 
BENEFIČNÍ UTKÁNÍ
PETRA MARUŠÁKA

V sobotu 1. 7. 2023 zavzpomínali bývalí hráči SK Lukov na místním hřbitově na 
fotbalistu a kamaráda Petra Marušáka, který před 28 lety tragicky zemřel při vý-
konu svého povolání. Při této příležitosti se na fotbalovém hřišti utkala proti sobě 
mužstva poskládaná převážně z Lukovjanů a v Lukově působících hráčů. Přátel- 
ský zápas skončil nerozhodně – Lukov : Lukov „35“ | 3:3 (0:1).

Vážení spoluobčané,
léto je v plném proudu a mnozí z nás si užívají zaslou-
ženou dovolenou. Třeba cestují či jinak relaxují. Avšak 
školní prázdniny jsou již v druhé polovině. Léto však 
nepřináší jen radosti, ale i některé starosti. Dlouhodo-
bé sucho, podpořené tropickými teplotami, zvyšuje 
nebezpečí požárů. Proto jsou buď pro celou republi-
ku, či jednotlivé regiony průběžně vydávány výstrahy 
upozorňující na velké nebezpečí požárů. Proto buďme 
všichni opatrní i s rozděláváním ohňů na zahrádkách. 
Suché větve či tráva patří do sběrného dvora.

V těchto horkých dnech určitě přijde každému vhod 
chladné osvěžení. Místní Bělovodské rybníky byly až 
do nedávna ideálním přírodním koupáním a osvěže-
ním. Letos se v nich však objevil parazit, který způsobuje cerkáriovou dermatitidu (druh vyrážky). Tuto informaci opakuji 
pro jistotu i zde v úvodníku. Zveřejnili jsme ji již dříve na webových stránkách obce a rovněž jsme umístili v blízkosti ryb- 
níků informační cedule. Ihned, jakmile byl výskyt tohoto parazita potvrzen.

Po devíti letech došlo v naší obci ke střídání ve vedení farnosti. Ukončil  zde své působení kněz Jan Mach, kterému bych chtěl 
moc poděkovat za jeho práci v Lukově a popřát mu v novém působišti hodně zdaru. Do Lukova nastoupil P. Mgr. Karel Janí-
ček, kterého zde velmi srdečně vítám a pevně věřím, že se mu v naší krásné obci bude líbit a dařit.

Postupně jsme začali opravovat prostory ordinace a čekárny pro nového praktického lékaře, který by zde měl začít působit 
pravděpodobně ke konci prázdnin. 

Rovněž intenzivně řešíme situaci okolo prodejny ENAPO, aby zde byl i v budoucnu zachován kvalitní obchod se širokou na-
bídkou zboží. Situace však není jednoduchá, vzhledem ke stavu, ve kterém se tato společnost ocitla.

Všem našim školákům bych chtěl popřát hodně úspěchů ve školním roce 2023/2024. Prvňáčkům pak radostný vstup do nové 
etapy jejich života. No a deváťákům šťastnou volbu při výběru jejich dalšího vzdělávání. 

Michal Teplý, starosta obce Lukov
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VÝPIS Z USNESENÍ 
4. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LUKOV
konaného dne 28. 6. 2023

Zastupitelstvo obce Lukov, v souladu s ustanovením § 84 Zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpisů:

• 42/2023  
ZO schvaluje v souladu s ust. § 39 odst. 1 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, směnu pozemků v ma-
jetku Obce Lukov p. č. 1499 – ostatní plocha o výměře 1133 m2, p. č. 1516 - ostatní plocha o výměře 94 m2, p. č. 1518 – ostatní 
plocha o výměře 655 m2, p. č. 1519/5 – ostatní plocha o výměře 171 m2 a část pozemku p. č. 1501/1 – ostatní plocha o výmě- 
ře 2432 m2, vše v k. ú. Lukov u Zlína, za pozemky ve vlastnictví státu s právem hospodařit pro Lesy České republiky, s. p. – část 
pozemku st. 178/1 – o výměře 460 m2, pozemky p. č. 1265/5 – ostatní plocha o výměře 607 m2, p. č. 1265/8 – ostatní plocha  
o výměře 593 m2 a část pozemku p. č. 1265/12 – zahrada o výměře 2913 m2 vše v k. ú. Lukov u Zlína, včetně doplatku roz-
dílu cen za pozemky ve prospěch Lesů České republiky s. p. ve výši 3.294.828 Kč, včetně DPH. Náklady spojené se směnou 
platí oba účastníci rovným dílem. 

• 43/2023
ZO schvaluje metodiku pro vypořádání obecních pozemků, které vznikly po mapování intravilánu obce a jsou dlouho-
době užívány soukromými vlastníky, stejně jako soukromé pozemky, které slouží jako veřejné prostranství, dle návrhu 
technické komise ze dne 9. 5. 2023.

• 44/2023 
ZO ukládá Obecnímu úřadu Lukov zajistit administrativu spojenou s oslovením uživatelů obecních pozemků dle zápisu 
technické komise ze dne 9. 5. 2023 do dalšího jednání ZO 16. 8. 2023.

• 45/2023
ZO bere na vědomí Zprávu č. 171/2022/EKO o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Lukov. IČ: 00284173 za rok 2022, 
zpracovaný Bc. Janou Mičolovou, ze dne 6. 4. 2023, bez připomínek.

• 46/2023  
ZO schvaluje závěrečný účet Obce Lukov za rok 2022, bez výhrad.

• 47/2023
ZO schvaluje účetní závěrku Obce Lukov za rok 2022 v souladu s ust. § 3 písm. c) vyhlášky č. 220/2013, o požadavcích na 
schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek.

• 48/2023
ZO schvaluje Protokol o schvalování účetní závěrky Obce Lukov za rok 2022, v souladu s ust. § 11, odst. 1 vyhlášky  
č. 220/2013, o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek.

• 49/2023
ZO bere na vědomí informace o průběhu výběrového řízení na realizaci projektu „Cyklistická stezka Lukov – Fryšták“, kdy 
bylo dne 19. 6. 2023 předloženo 5 nabídek a nyní jsou vyhodnocovány.

• 50/2023  
ZO schvaluje RO č. 3/2023, kdy do výdajů jsou zahrnuty náklady na koupi pozemku od LČR ve výši 3.300.000 Kč, které 
budou kryty z přebytku hospodaření z předchozích let.

• 51/2023  
ZO bere na vědomí zápisy z jednání kontrolního výboru č. 2/2023 ze dne 25. 4. 2023 a 3/2023 z 15. 6. 2023.

• 52/2023 
ZO ukládá RO provést revizi nájemních smluv na nebytové prostory a do smluv zapracovat inflační doložku a promítnout 
změny cen energií v termínu do 30. 9. 2023. + smlouvy o výpůjčce – spolky.
ZO ukládá RO, aby v termínu do 31. 7. 2023 uzavřela nové nájemní smlouvy se subjekty, kteří využívají nebytové prostory 
ve VÚB Lukov na základě zaniklého podnájemního vztahu.
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• 53/2023 
ZO bere na vědomí zápis z jednání finančního výboru ze dne 3. 5. 2023, zjištěné nedostatky budou odstraněny do 7. 7. 2023.

V Lukově dne 28. 6. 2023 Michal Teplý, starosta 
Bc. Tomáš Kulenda, místostarosta

Rada obce se schází pravidelně každých čtrnáct dnů, vždy ve středu v 15.00–19.00 hod. Dle zákona č. 128/2000  
Sb. o obcích, je jednání rady obce neveřejné. Avšak naším zájmem je informovat obyvatele Lukova o všem podstatném,  
co Rada obce Lukov projednává. Proto jsem zde vybral nejdůležitější body, které byly řešeny. 

Od posledního vydání Lukovského zpravodaje proběhla 4 jednání RO (17. 5., 31. 5., 15. 6. a 12. 7. 2023).

•	 RO	schvaluje	nákup	2	ks	plastových	kontejnerů	na	tříděný	odpad	–	plast	a	papír	a	1	kus	plastové	nádoby	120	l	na	komunální	
odpad pro ZŠ. 

•	 RO	schvaluje	zajištění	poznávacího	zájezdu	pro	lukovské	seniory	do	Marlenky	a	Moravské	gobelínové	manufaktury	ve	Va-
lašském Meziříčí, který se uskuteční dne 20. 6. 2023.

•		RO	bere	na	vědomí	informaci	společnosti	EKO-KOM,	a.s.,	o	odměně	za	odevzdané	množství	separovaných	odpadů	(sklo,	
papír, plast, kovy) za období od 1. 1. do 31. 3. 2023. Výše odměny činí 69.603,29 Kč s DPH. 

•	 RO	schvaluje	pořízení	nových	etiket	s	čárovými	kódy	na	nádoby	pro	komunální	odpad,	společností	Technické	služby	Zlín-
sko, za cenu 3 Kč/etiketu bez DPH. 

•		RO	schvaluje	úhradu	nákladů	spojených	s	organizací	Sportovního	odpoledne	pro	děti	ve	sportovním	areálu	v	Lukově,	
které proběhne dne 3. 6. 2023.

•		RO	bere	na	vědomí	informace	o	předání	staveniště	na	realizaci	projektu	„ZŠ	Lukov	–	Výstavba	specializovaných	učeben“	 
a zahájení stavebních prací.

•		RO	schvaluje	finanční	dar	na	rok	2023	pro	spolek	Fryštácké	mažoretky	z.s	formou	Darovací	smlouvy	–	finanční	dar	č.	12/2023,	
mezi Obcí Lukov (dárcem) a spolkem Fryštácké mažoretky z.s (obdarovaným) a pověřuje starostu podpisem smlouvy.

•		RO	schvaluje	výstavbu	betonového	oplocení	mezi	areálem	Základní	školy	Lukov	a	pozemkem	pod	hřbitovem.

•		RO	schvaluje	povolení	výjimky	z	nejvyššího	počtu	dětí	na	třídu	pro	Mateřskou	školu	Lukov,	příspěvkovou	organizaci,	a	to	
ve třídě Broučci z počtu 24 na 27 dětí a z třídy Včelky z počtu 24 na 28 dětí. Dále schvaluje zřízení funkce školního asistenta, 
který bude financován z úplaty za školné.

•		RO	schvaluje	nabídku	pana	Lukáše	Melky,	City	Care,	Drážka	163/31,	751	27	Přerov-Pěnčice,	na	zajištění	technického	dozoru	
při rekonstrukci veřejného osvětlení obce Lukov.

•		RO	schvaluje	jako	nového	člena	Školské	rady	Základní	školy	Lukov,	příspěvková	organizace,	pana	Bc.	Tomáše	Kulendu.

•		RO	bere	na	vědomí	 informaci	starosty	o	termínech	a	podrobnostech	k	dotaci	na	projekt	„ZŠ	Lukov	–	výstavba	speciali- 
zovaných učeben“ z ITI Zlínská aglomerace a z IROP.

Pokud bude mít někdo zájem o podrobnější informace, nejen k těmto bodům, velmi rád je zodpovím. 

Kontakt: starosta@lukov.cz                                    Michal Teplý, starosta

ZPRÁVY 
Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LUKOV



ýstavba nových učeben dále pokračuje a pomalu se dokončují prá- 
ce, spojené s vyztužením základů a mikropilotáží. Během krátké 
doby bude zabetonován strop stávajícího patra, na kterém se začne 

s vyzdíváním dalšího patra. Zatím se více bouralo a demontovalo, ale již brzy 
začne budova růst do výšky…   

V

REALIZACE PROJEKTU 
ZŠ LUKOV – 
VÝSTAVBA SPECIALIZOVANÝCH UČEBEN 
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o dlouhém protahování výběrového řízení na zhotovitele cyklostezky, kdy se neustále různé firmy dotazovaly 
na někdy až přehnané detaily k projektu, byl výběrovou komisí doporučen uchazeč s nejnižší cenovou na- 
bídkou. Nyní se čeká na uplynutí časové lhůty, ve které je možno podat odvolání. P

CYKLOSTEZKA
LUKOV – FRYŠTÁK

Pokud se nikdo z firem neodvolá, bude 
začátkem srpna svoláno mimořádné za-
stupitelstvo, kde bude schválen podpis 
smlouvy se zhotovitelem, a také finan-
cování realizace tohoto projektu. Dotaci 
ve výši 85 % uznatelných nákladů máme 
schválenou, ale nejprve musí být faktury 
za provedené práce uhrazeny, abychom 
mohli žádat o proplacení dotace... Po-
kud vše půjde bez komplikací, někdy 
v druhé polovině srpna bychom měli 
předávat staveniště a mělo by dojít k za-
hájení prací. Výstavba cyklostezky bude 
trvat 12 měsíců.

Michal Teplý, starosta obce Lukov

o více jak desetiletém domlouvání se společností Lesy České republiky s.p., kdy jsme měli zájem směnit  
a odkoupit pozemek naproti domova pro seniory (ul. Hradská), jsme dostali konečnou nabídku, kterou jsme 
na posledním jednání zastupitelstva odsouhlasili. Nyní se již vyřídí formální náležitosti a pozemek o výměře  

cca 3000 m2 Obec Lukov odkoupí. Na tomto místě chceme v budoucnu postavit budovu určenou hlavně pro místní 
aktivní seniory. Proto máme i v územním plánu naší obce tento pozemek určen pro sociální infrastrukturu.

P

ODKOUPENÍ POZEMKU
OD LESŮ ČESKÉ REPUBLIKY, s.p.
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řed devíti lety, na Slavnost svatých Cyrila a Metoděje ve Velíkové, tehdejší děkan Otec František Sedláček  před-
stavil našeho nového faráře Otce Jana Macha. Dnes, přibližně ve stejné datum z rozhodnutí Otce biskupa, Otec 
Jan své působení v naší farnosti a ve farnosti Kašava končí a přechází na nové působiště do farnosti Újezd   

u Valašských Klobouk. Tuto situaci (toto rozhodnutí) farníci nejsou schopni ovlivnit, a proto nezbývá než za tato spo-
lečně prožitá léta Pánu Bohu i Otci Janovi poděkovat.

P

PODĚKOVÁNÍ ZA 9 LET PŮSOBENÍ 
P. Mgr. JANA MACHA V LUKOVĚ  

Díky úsilí dvou předchozích farářů (ze-
jména P. Václava Divíška a P. Jiřího Orsá-
ga), po stránce hmotného zabezpečení 
v naší farnosti jakoby nic nescházelo  
a mohli bychom být spokojeni. Přece 
jen ve skrytu se zdálo, že tu přeci jenom 
něco schází. A to, aby byla naše farnost 
otevřená veřejnosti, našim spoluobča-
nům a sekulárnímu světu obecně. 

Otec Jan Mach, jak jsme ho poznali, a jak 
se projevoval již od začátku, měl oprav-
du svoje originální představy o činnosti 
kněze a ty také především díky své lásce 
k hudbě a studiu postupně uváděl do ži-
vota farnosti i širší veřejnosti.

Na prvním setkání  jsme si předali své 
představy o činnosti farnosti. Shodli 
jsme se, a tak jsme začali vytvářet pod-
mínky pro tuto širokou činnost.  Farnost  
se postupně otevírala světu ve všech 
oblastech: v pastorační činnosti a také  
v kulturně společenské činnosti. 

Za štědré pomoci obce i farníků bylo bu- 
dováno pastorační centrum, které se sklá-
dá ze: sociálního zařízení a toalet, kuchyň-
ky a menšího sálu (společenské místnosti). 
V podkroví je vybudovaná malá noclehár-
na a ve venkovních prostorách nadstřeše-
ní místa pro posezení. Později  jsme dobu-
dovali umyvárnu se sprchami.

V těchto prostorách se dnes často ko- 
nají kulturně společenské akce, jako 
jsou např. farní dny nebo oslavy vý- 
znamných výročí a svátků. Pořadají se 
zde různá setkání mládeže – dětské 
tábory, a také rodinné oslavy.

V neposlední řadě se zde každý rok 
uskutečňují  citerové semináře a  je zde 
vytvořeno zázemí pro organizaci chari-
tativního běhu.

Láska k hudbě (především lidové hud-
bě) se u P. Jana Macha nedala přehléd-

nout. Umí hrát na několik hudebních ná- 
strojů. Umět hrát na housle to byla v je- 
jich rodině povinnost. Narodil se a žil  
v Rožnově pod Radhoštěm, ve městě, 
kde láska k tradičním hodnotám a hud-
bě má nezastupitelné místo. 

Láska k hudbě není jeho jediným ko- 
níčkem. Zajímá se o astronomii, ale pře- 
devším soustavně studuje cizí jazyky.  
Z angličtiny už přeložil několik knih ne- 
bo přednášek.   

Ani to není ještě všechno: 
Asi od poloviny svého působení v naší 
farnosti se Otec Jan věnoval duchov- 
nímu cvičení mužů, které známe pod  
názvem Exodus 90. Tato jeho aktivita  za-
krátko sahá až za hranice naší farnosti. 

Svoje duchovní obnovy postupně roz-
šiřuje i na jiné skupiny věřících a v po-
sledních letech pravidelně provádí du-
chovní obnovy na Svatém Hostýně a na 
Velehradě pro seniory.

Nikdy se nevyhýbal společenským udá-
lostem v obci Lukov ani v obci Kašava. 

Zkrátka je to společenský člověk, ne-
falšovaný originál, který možná všem 
svým projevem nemusel vyhovovat, 
ale byl vždy pravdivý.
 
Takový byl při působení v naší farnosti 
duchovní správce Jan Mach. 

V neděli 9. července jsme se při ranní 
bohoslužbě sloužené na „poděková-
ní za 9 let jeho obětavého působení  
v naší farnosti“ s ním oficiálně rozlou-
čili a předali mu dárek na památku – 
příspěvek na zhotovení nové heligon- 
ky – na které tak rád hraje a následu-
jící přání:

„Devět let uplynulo až příliš rychle, ale byly 
naplněné množstvím zážitků, novými zku-
šenostmi, poznáním a poznáváním, takže 
se vlastně zdály mnohem delší. Na jejich 
konci přijmi, Otče Jane, naše poděkování. 

Loučíme se neradi, ale věříme, že Pán Tě 
povede tam, kde pro Tebe má své další 
úkoly. My Tě budeme nadále uchovávat 
ve svých myslích a srdcích a vyprošovat  
Ti  Boží požehnání a milosti.“ 
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Kontakt: 
e-mail: falukov@ado.cz
web: www.falukov.cz
tel.: 577 544 950 
osobní tel.: 605 147 454Ve čtvrtek 13. července 2023 byl děka- 

nem ICLic. Mgr. Vítem Hlavicou před- 
staven a uveden nový farář v Lukově – 
P. Mgr. Karel Janíček, který přichází  

z Kroměříže, kde působil jako kaplan. 
Dovolte jeho stručné představení:

•   narodil se v roce 1965 v Předmostí 
 u Přerova 
• 24. 5. 1991 byl papežem Janem
 Pavlem II. vysvěcen v Římě na kněze 
• jako kaplan působil v Havířově 
 a Svitavách
• jako farář  působil v Hulíně 
• 19 let byl správcem farnosti  
 ve Valašských Kloboukách 
• od roku 2019 kaplan ve Vyškově 

• od 1. 4. 2023  kaplan v Kroměříži,  
 ve farnosti Panny Marie 
• od 13. 7. 2023 farář Lukov 
 a administrátor excurendo Kašava 

Tímto Vás Otče Karle ještě jednou 
srdečně vítáme do našeho farního 
i obecního společenství. Te
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luší se vzpomenout na naše milé spoluobčany, kteří se nesmazatelně zapsali do našich srdcí a nezřídka ovliv-
nili nazírání na svět kolem nás. Jednou z nich byla i Marie Košařová – podstatou i přesvědčením kovaná Lukov- 
janka, narozená na Všemině.S

VZPOMÍNKA 
NA MARII KOŠAŘOVOU
12. 9. 1923 – 9. 2. 2008

Tato rázná žena s pronikavým pohle-
dem (vždyť celý život pracovala jako 
jeřábnice mezi samými muži) byla 
vždy u všeho, co bylo pro Lukov pod-
statné. Nad rámec svých rodinných 
a pracovních povinností podporova- 
la činnost místní skupiny Českého čer- 
veného kříže – na maškarních ple-
sech pomáhala v kuchyni, jako výbor-
ná parťačka nevynechala ani jeden  
„červeno-křižácký“ zájezd. Podporo- 
vala hrad a byla hlavní iniciátorkou 
silvestrovských hradních setkání. By- 

la vnímavou zastupitelkou obce. Po 
sametové revoluci v Lukově zakládala 
Občanské	fórum.	Za	Sbor	pro	občan-
ské záležitosti se loučila se zesnulý-
mi z farnosti. Každá její smuteční řeč  
byla nádhernou oslavou života i útě-
chou pro pozůstalé.

Já osobně si nejvíce cením její práce 
pro Lukovský zpravodaj. Nebylo jedi-
ného čísla bez postřehu, poznámky 
nebo připomínky vyjadřující se k dění  
v Lukově. Na stránkách zpravodaje  

jsme se mnoho let vedle příspěvků pa- 
na Přívary, které se týkaly historie far- 
nosti a notového zápisu písniček z okolí, 
setkávali s laskavými, někdy pichlavý- 
mi, ale vždy citlivými příspěvky Marie  
Košařové. Tato žena otevřeného srdce 
mě naučila, že do obyčejné zprávy se  
dá vložit poetika a do příběhu faktic- 
ké údaje.

Marie Košařová 
by se letos v září dožila 100 let. Te
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tejně jako v předchozích letech 
uspořádala i letos Obec Lukov 
zájezd pro seniory. Uskutečnil se 

v úterý 20. června.
S

TRADIČNÍ ZÁJEZD 
PRO SENIORY

Tentokrát jsme navštívili Moravskou 
gobelínovou manufakturu ve Valaš-
ském Meziříčí, dílnu s více než stoletou 
tradicí. Za plného provozu jsme si mohli 
vychutnat atmosféru tradičního umě-
leckého řemesla. V provozu jsme viděli  
i historické stroje, které jsou dnes již 
technickými památkami. Občerstvit 
jsme se mohli ve stylové kavárně, kde 
jsme měli také společný oběd.

Následoval přejezd do výrobny Marlen-
ka ve Frýdku- Místku. Tady jsme byli při-
vítáni při šálku originální kávy Marlenka 
a ochutnávkou sladkostí vyrobených  
podle staroarménské rodinné receptu- 
ry. Poté jsme se přesunuli na komento- 
vanou prohlídku výrobny s možností 

nákupu medových dortů s rozmanitou 
nabídkou příchutí. 

Odtud jsme se plni nových zážitků  
a informací vrátili v podvečerních ho-
dinách domů.

Dovolte mi jménem všech zúčastně-
ných velmi poděkovat panu starostovi  
a Zastupitelstvu obce Lukov za umožně- 
ní tohoto zájezdu i za krásné zážitky. 

Stanislava Hudečková, radní Obce Lukov

Lukovské kalendáře
s historickými fotografiemi
Pro rok 2023 obdržely lukovské domácnosti kalendáře s historickými fotogra- 
fiemi z naší obce. V dalším roce bude Obec Lukov vydávat plánovací kalendář  
s fotografiemi z let 2022 a 2023, daňovými a jinými důležitými údaji. Vzhledem  
k tomu, že máme na kalendář 2023 velmi kladné ohlasy, chtěli bychom vydat  
„historický kalendář“ i někdy v budoucnu.

Aby byl kalendář pestrý a poutavý, měl by obsahovat i fotografie z domácích 
archivů lukovských občanů. Prezentovány by byly historické fotografie a pohled-
nice Lukova. Jejich námětem by měly být jak historické budovy a domy, tak  
i kulturní a sportovní tématika, spolková činnost, významné události z farnosti, 
fotografie z období I. a II. světové války, které mají vztah k Lukovu. Může jít  
i o fotografie zachycující pracovní činnost, nástroje i stroje, které se v minulosti 
používaly a dnes je z mladých lidí zná jen málokdo.  

Vážení spoluobčané, pokud byste měli zajímavé snímky (i kresby a malby), které obsahují  
něco s výše uvedenou tématikou (z období před rokem 2000) a byli byste je ochotni zapůjčit 
pro tento účel, můžete je přinést na OÚ panu starostovi. Po naskenování Vám budou  
fotografie bez poškození vráceny. Nebo můžete také kontaktovat přímo grafika na e-mail:  
martinlysak4@seznam.cz, který by se s Vámi domluvil na vhodné variantě zapůjčení fotografií.

Budeme rádi, když u fotografií bude upřesňující popisek, vypovídající více o obsahu – třeba, 
ze kterého období snímek pochází (alespoň přibližně), místo, kde byl pořízen, co obsahuje, 
jména osob na snímku (pokud jsou známa). A samozřejmě jméno zapůjčitele, které bude  
v kalendáři uvedeno.

Těšíme se na Vaši spolupráci.
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BYLO – NEBYLO, ANEB MĚSÍC ČERVEN 
VE ŠKOLCE NA FOTOGRAFIÍCH

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
INFORMUJE

Třída BROUČCI: Školkohry – děti soutěžily ve sportovních disciplínách.
Předávání medailí za zvládnutí 
sportovních disciplín na Školkohrách.

Společné foto MOTÝLKŮ a VČELEK na výletě v podzámecké zahradě v Kroměříži.

Třída MOTÝLCI v Domově seniorů 
v Lukově při společném sportovním 
dopoledni. Loučení dětí třídy MOTÝLCI s klienty v DS při společném sportovním dopoledni.



Děti třídy BROUČCI si formou 
prožitkového učení zkouší zakuklení 
housenky motýla. Pasování MOTÝLKŮ na skoroškoláky.

Třída BROUČCI při realizaci projektového 
dne ZA PIRÁTSKÝM POKLADEM.

Třída VČELKY: Pirátský den – děti plnily úkoly, které je dovedly k pokladu.

Společná výtvarná práce MOTÝLKŮ a prvňáčků při jejich návštěvě ve školce.

Třída MOTÝLCI si v lukovské knihovně 
vyzkoušela interakci mezi knihovnicí 
a klientem.

12
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Další fotografie a informace naleznete na webových stránkách mateřské školy www.mslukov.cz.

Radka Komárková, ředitelka MŠ

PROVOZ MATEŘSKÉ ŠKOLY V NOVÉM ŠKOLNÍM ROCE 
BUDE ZAHÁJEN 

v pondělí 4. 9. 2023 v provozní době od 6.00 do 16.30 hod.

JMENNÉ SEZNAMY DĚTÍ PODLE TŘÍD BUDOU VYVĚŠENY NA DVEŘÍCH 

Děti ze všech tříd se scházejí v době od 6.00 do 7.00 hod. ve třídě Broučci. Poté se rozdělují do vlastních tříd. Děti  
v posledním roce před nástupem do základní školy mají třídu v suterénu budovy s vlastním vchodem z ulice Vesník III.
Průchod z šatny Motýlků do třídy Broučci je možný budovou přes třídu Motýlci a schodištěm do patra budovy. Čipy 
jsou funkční pro oba vchody. 

INFORMACE ŠKOLNÍ JÍDELNY 
PŘI MATEŘSKÉ ŠKOLE LUKOV

Žáci Základní školy Lukov budou v příštím školním roce 2023/2024 docházet ke stravování  
ve školní jídelně při mateřské škole stejným způsobem, jako tomu bylo doposud.

Žák, který odevzdá přihlášku ke stravování, je tímto přihlášen ke každodennímu odběru jídla. Omlouvání žáka ze stra-
vování je od 1. 9. 2023 možné vždy do půlnoci předešlého dne těmito způsoby: SMS zprávou, e-mailovou zprávou nebo 
v aplikaci „strava.cz“.

Ostatní ustanovení Provozního řádu školní jídelny budou zaslány zákonným zástupcům žáků na e-mailovou adresu 
udanou na přihlášce ke stravování.

Školní jídelna zavádí od počátku příštího školního roku identifikační stravovací systém pro žáky základní školy, který 
bude sloužit k potvrzení výdeje objednané stravy. Bezkontaktní čip – plastový přívěšek, kterým se strávník identifikuje 
při odběru jídla přímo u výdejního okénka jídelny, si zakoupí na dobu školní docházky za 120 Kč.

INFORMAČNÍ SCHŮZKA PRO RODIČE NOVĚ ZAPSANÝCH DĚTÍ 
OD ŠKOLNÍHO ROKU 2023/2024

ve čtvrtek 31. srpna 2023 od 15.30 hod. ve školní jídelně 
(vchod do jídelny zleva, z ulice U Lípy)

Program: informace o organizaci provozu, stravování a vzdělávání dětí předávání čipů pro vstup do budovy za zálohu 100 Kč.

Účast zákonného zástupce dítěte je nutná.

V případě neúčasti se předem omluvte na tel. čísle 775 550 644 a budete informováni 
o náhradním termínu schůzky.

PODĚKOVÁNÍ

Srdečně děkujeme všem zaměstnancům Obecního úřadu Lukov, paní Mgr. Jarmile Čihařové i dal-
ším externím spolupracovníkům včetně sociálních pracovnic Domova seniorů v Lukově za celoroční 
spolupráci v končícím školním roce a přejeme všem příjemnou odpočinkovou dovolenou.

Naše poděkování za skvělou spolupráci patří i paní učitelce Veronice Krajíčkové Kneblové, která  
u nás působila tři roky. Přejeme jí hodně úspěchů v podnikání a pohodu v soukromém životě.
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sobotu 24. června se na hasičském hřišti konal 17. ročník soutěže  
v požárním útoku – O putovní pohár starosty obce Lukov. Soutěž 
byla zařazena do „Zlínské ligy požárního sportu“. Závodilo se v kate-

goriích: muži (3B), ženy, dorost, muži nad 35 (2B).

O PUTOVNÍ POHÁR
STAROSTY OBCE LUKOV

V
Putovní pohár starosty obce Lukov 
si odvezli muži z Velkého Ořechova  
s časem 17.53 s (s lepším výsledkem  
na levém proudu – 17.15 s). 

Nejrychlejším proudařem se stal levý 
proudař z Mysločovic – Lukáš Jurášek 
s časem 16.33 s.

Tým lukovských mužů soutěž dokon-
čil v čase 18.58 s. Po tomto 4. závodu 
v rámci „Zlínské ligy požárního spor-
tu“ je družstvo z Lukova na 8. místě  
z 19 mužstev.

Nejlepší týmy letošního ročníku „O pu-
tovní pohár starosty obce Lukov“:

ŽENY

1. Vlachovice 16.94 s

2. Popov 17.32 s

3. Sazovice 17.37 s

DOROST (DORCI)

1. Mirošov 15.98 s

2. Pitín 17.86 s

3. Štípa 21.83 s

DOROSTENKY (DORKY)

1. Hradčovice 18.42 s

2. Pohořelice 19.54 s

3. Lhota 20.31 s

MUŽI NAD 35 LET

1. Mladcová 15.93 s

2. Louky 16.69 s

3. Machová 20.31 s

MUŽI

1. Velký Ořechov 17.53 s

2. Kněžpole 17.71 s

3. Mysločovice 18.09 s
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ŠK      LNÍ 
stránky

Na tvorbě školních stránek se podíleli:

Žáči 1. a 2. stupně Základní školy Lukov, členové školního parlamentu 
a pedagogové.

5. vydání • příloha Lukovského zpravodaje 4/2023

PRÁZDNINOVÉ ČTENÍ 

Vypravování s použitím slov: 
kolomajzna, latimérie, make-up, škunit, genetický.

VYPRÁVÍ MARCELA DRÁBKOVÁ:
V lese stála stará kouzelná kolomajzna. Kolomajzna je stará 
kůlna, ve které je deník a tam píšeš svoje přání. Byla jedna 
paní a ta pořád křičela: „Kde je můj make-up?“ Šla do lesa  
a tam potkala myslivce. Ten se jí ptal: „Kam jdete paní?“ Od-
pověděla mu: „Hledám kouzelnou kolomajznu.“ Hajný jí říká: 
„Lidé už ji přejmenovali na latimérii. Stojí tam zástupy lidí, 
kterým se plní přání.“ Paní tam přišla a začala škunit, že nut-
ně potřebuje make-up. V kolomajzně byl genetický přístroj, 
který tam měl hodně objednávek. Paní nechtěla čekat. Začala 
křičet tak nahlas, že všechny uspala. Řekla: „Konečně budu 
mít svůj make-up.“ Dostala číslo 5 032 a pokud neumřela, tak 
tam čeká dodnes.   

VYPRÁVÍ DANIEL HOLUB:
Jednou byl takový běžný den, kdy Jirka ležel na gauči a díval 
se na televizi. Jirka je takový normální kluk, který chodí do 
páté třídy. Má i sestru a je jí 16 let. A když ležel na tom gauči, 
tak jeho maminka všude uklízela, protože bude mít jeho ses-
tra narozeniny a najednou ho napadlo, že pro ni nemá dárek. 
Tak se zeptá maminky: „Mami, co mám dát sestře k naroze-
ninám?“ A maminka říkala: „Zajeď do latimérie a kup jí ně-
jaký make-up.“ „A mami, co je latimérie? A co je make-up?“ 
Maminka řekla: „No latimérie je obchod s různými krémy, 
šampóny a dalšími věcmi a make-up je na líčení obličeje.“  
A tak se Jirka vydal na cestu. Vzal kolo, peníze a jel, ale 
když jel, tak mu hrozně skřípalo kolo, až ho z toho bolela 
hlava. Tak se vrátil domů a šel do garáže. Vzal kolomajznu  
a namazal kolo. Jak dojel do latimérie, tak se zeptal proda-
vačky: „Dobrý den, máte tady nějaké ty věci, aby se mohla 
sestra škunit?“ A paní prodavačka říká: „Co znamená šku-
nit chlapče?“ „No jako líčit nebo malovat.“ Paní prodavačka 
mu ukázala, kde to je. Jirka vybíral a zalíbila se mu řasenka  
a tak ji vzal a ještě se dál díval. Našel nějaký genetický test  
a nevěděl, co to je, a tak se šel zeptat paní prodavačky. Ta mu 

řekla, že to je když chce třeba tatínek zjistit, jestli je jeho syn 
doopravdy jeho. Pak Jirka zaplatil a jel domů a byl spokoje-
ný, že má dárek. Konec.

VYPRÁVÍ VERONIKA SURÁ: 
PODEZŘENÍ
Kdysi dávno se jeden panovník rozhodl, že si zjistí z kama je 
jeho genetický původ. Stálo to hodně zlatých dukátů. Za týden 
mu přišly výsledky a byl velice překvapený. Jeho předci po-
cházeli z neznámé země! Rozhodl se ještě zjistit, jací jsou jeho 
předci. Za další týden mu přišly výsledky, ale když přišly, král 
nebyl doma. Proto je vzala jeho dcera. Jeho dcera se jmenovala 
Lana. Lana se divila, proč jí táta nekupuje další make-up. Až 
teď jí to došlo: „Táta si kupuje nějaké divné testy a mně nic!“ 
Rozhodla se je spálit, ale pak si řekla: „Když už přišly, tak se 
do toho můžu podívat.“ Tak tedy otevřela složku s výsledky  
a málem omdlela. Tátovi předci nebyli nalezeni, kromě mámy 
a táty. To už se táta vracel zpátky domů a Lana si řekla, že si je 
nechá a že přijde té záhadě na kloub. Zítra měla jet do města 
kočárem s koňmi. Řidič musel před odjezdem promazat kola. 
Vzal si tedy na pomoc kolomajznu. Jak dorazili do města, Lana 
šla do knihkupectví a koupila knihu o latimérii. Doufala, že v ní 
něco najde. Ještě tento večer, když už byla doma se jí táta ptal, 
kde jsou jeho výsledky. Lana odpověděla: „Ještě nedorazily.“ 
Králi se to nezdálo. Proto se ptal Lany, jestli říká pravdu. Lana 
přikývla: „Říkám pravdu.“ Lana ovšem věděla, že přišly. Další 
den ráno si vzala latimérii a zkoumala, jestli něco nenajde. Asi 
o půl hodiny později přece něco našla. Byl tam text o králov-
ské historii. Pročítala si tedy článek, byl poměrně dlouhý. Lana 
se zděsila. Kdysi dávno tady přijel můj pra-praděda ze severu. 
Problém je takový, že žádná zem nebo osady na severu nejsou! 
„To znamená, že nejsou z naší planety!“

ZKOUMÁNÍ
Lana nevěděla, co má dělat. Jestli být zděšená nebo zklamaná. 
Byla z toho pěkně v šoku. Nevěděla, jak přijde na to, z které 
byl planety. Pak si řekla: „Možná když se zeptám jakou formou  
vládl a jaká byla nej barva, tak bych na to mohla přijít.“ Hleda- 
la jeho deník. Problém byl ten, že nevěděla, kde by mohl být. 
Okolo oběda jí král řekl, ať mu zajde do komnaty pro kus papíru 
a pero. Popadla tedy pero a papír. Papír jí vyklouzl z ruky pod  
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postel. Zohnula se pro něj, ale našla krom papíru i dřevěný po-
klop. Pokusila se jej otevřít. Kupodivu šel lehce. A co tam nenašla! 
„To je deník mého pra-pradědy. Našla jsem ho!“ vykřikla Lana, 
ale hned se zarazila, aby ji nikdo neslyšel. Vzala si ho s sebou. Po 
cestě si dala deník do pokoje a papír s perem odnesla králi. Ještě 
ten večer si ho pročítala. Hledala si různé maličkosti. Při čtení 
usnula. Ve snu se jí zdálo o malování a z ničeho nic ilustrova-
la knihy. Probudila se okolo půlnoci. Potom jí to došlo. „Mám 
to přímo před nosem.“ Na každé stránce byl nakreslený vesmír  
a skoro všude bylo nakresleno Slunce. Vzpomněla si, že se o vlá-
dě jejího pra-pradědy říkalo slunečná nebo jasná vláda. Když  
ale odjel z království, hned začalo pršet. Nikdo nevěděl, proč se to 
dělo. Laně to došlo: „On pochází ze Slunce!“ Zděsila se: „Však –  
však to ani nejde! Vždyť by ho gravitace zdeformovala!“ Lana má- 
lem omdlela, byla celá bledá. Vtom se do jejího pokoje vrhl táta 
král. Začal na Lanu křičet, že mu lhala. Našel roztrhanou obálku 
od firmy s výsledky. Tady radši celý večer přeskočíme, pro vaše 
dobro. Jen vám řeknu, že Lana má zaracha na celý měsíc, ano na 

celý měsíc. Ráno se Lana vyhýbala králi a dělala, že tady není. 
Lana už nemohla pokračovat ve vyhledávání ve výsledcích, pro-
tože nechtěla, aby její otec věděl o tom, co ona. Proto je hodila  
do krbu, než by jí je král vzal.

VYŘEŠENÍ
Lana si řekla, že aby někdo přežil na Slunci, musí být bůh. 
Králův sluha navrhl králi: „Vaše dcera vás podvedla, lhala vám 
a vy ji dáte pouze zaracha? Já bych ji dal do žaláře nebo vy-
hostil ze země.“ Král si řekl, že je to vlastně velezrada. Král 
si tedy řekl, že je dost velká a dokáže to, proto vešel do jejího 
pokoje, vzal ji za ruku a vyhostil ji ze země. Lana se rozbre-
čela. Nevěděla, co se děje. Po měsíci se dozvěděla, že její otec 
byl zavražděn. Zabil ho sluha, který mu poradil, ať ji vyhos-
tí. Lana na tom byla špatně. Ale z ničeho nic se objevil bůh 
Slunce, který byl doopravdy její pra-praděda. Byl to skutečně 
Appolón. Pomohl jí a našel jí prince, vdala se za něho a pokud 
je nezabil sluha, žijí dodnes.

PÁR MOMENTEK Z PŘÍMĚSTSKÝCH TÁBORŮ
Příměstských táborů Netradiční olympijské hry (10.–14. 7.) a Pevnost Boyard (17. - 21. 7.) se zúčastnilo 
celkem 53 dětí. Absolvovaly dny plné her, soutěží, výletů a prázdninového poznávání.
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ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2023/2024
• Školní rok zahájíme v pondělí 4. září  
v 9.00 hod. slavnostním shromážděním 
před budovou hotelu Tuskulum, poté se 
přesuneme do tříd. Všechny třídy 1.–9. 
jsou umístěny v prostorách hotelu.

• Činnost školní družiny začne v úterý  
5. září v 6.30. Žáci si s sebou přinesou vy- 
plněnou přihlášku, kterou obdrží 4. září.

• Stravování ve školní jídelně bude za- 
hájeno v úterý 5. září na základě vypl-
něných přihlášek odevzdaných ráno do  
8.00 hod. ve škole. Přihlášky rovněž ob-
drží žáci 4. září. Stravování všech tříd 
bude probíhat ve školní jídelně.

• Žáci 2. a 3. třídy se zúčastní od února do 
dubna 2024 plaveckého výcviku, který je 
součástí školního vzdělávacího programu. 

• Státní svátky připadají na čtvrtek 28. zá- 
ří a pátek 17. listopadu 2023.

• Podzimní prázdniny stanovuje MŠMT 
na čtvrtek 26. října a pátek 27. října 2023. 

• Vánoční prázdniny začínají v sobo-
tu 23. prosince 2023 a končí v úterý  
2. ledna 2024. Vyučování začne ve stře- 
du 3. ledna 2024.

• Lyžařský výcvik pro žáky 6. a 7. roční-
ku začne v neděli 21. ledna a potrvá do 
pátku 26. ledna 2024. Další týden, tedy   
v neděli 28. ledna bude následovat škola 
v přírodě pro žáky 3. – 5. třídy, která po-
trvá do pátku 2. února 2024.

• Jednodenní pololetní prázdniny při-
padnou na pátek 2. února 2024.

• Jarní prázdniny v délce jednoho týd-
ne jsou pro nás stanoveny od 19. února  
do 25. února 2024.

• Velikonoční prázdniny připadnou na 
čtvrtek 28. března 2024.

• Vyučování ve druhém pololetí bude 
ukončeno v pátek 28. června 2024. 

• Hlavní prázdniny trvají od 29. 6. 2024 
do 1. 9. 2024, vyučování začne v pondělí 
2. září 2024.



ORGANIZACE 
VYUČOVÁNÍ
• ranní družina od 6.30 hod.
• vstup do školy pro ostatní žáky 
od 7.45 hod.

1. hodina    8.05–8.50   hod.
2. hodina    8.55–9.40   hod.
3. hodina  10.05–10.50 hod.
4. hodina  10.55–11.40 hod.
5. hodina  11.45–12.30 hod.
6. hodina  12.35–13.20 hod.
7. hodina  13.25–14.10 hod.
8. hodina  14.15–15.00 hod.

• odpolední družina do 16.00 hod.

TŘÍDNÍ UČITELÉ:

1. třída – Mgr. Marie Ponížilová
2. třída – Mgr. et Mgr. Eva Frolková (speciální pedagog)
3. třída – Mgr. Erika Nedomová
4. třída – Mgr. Nikola Králiková
5. třída – Mgr. Veronika Hasíková (zástupkyně ředitelky)
6. třída – Mgr. Jana Marišková
7. třída – Mgr. Renata Mikšíková
8. třída – Mgr. et Mgr. Petr Hynčica (zástupce ředitelky, speciální pedagog)
9. třída – PaedDr. Jolana Vlková (ředitelka školy) 

UČITELÉ:  
PhDr. Jana Langerová, Mgr. Lubomír Horňáček, Bc. Markéta Zapletalová, Mgr. Jana 
Pelánková, Mgr. et Bc. Markéta Sedláčková

ASISTENTI A VYCHOVATELÉ:
Lucie Gřešková, Helena Hájková, Irena Polášková, Marcela Vajďáková, Lenka Mokrá, 
Jana Valentíková, Ing. Jiří  Šára, Diana Khvorostiana

Administrativní pracovnice:
Elen Šarmanová

www.zslukov.cz

Školní
stránky

Kontakty:
www.zslukov.cz                         
facebook: zslukov

e-mail: skola@zslukov.com

datová schránka: ID c4nmfac     
     
telefony:  ředitelka 608 302 456  
  zástupce 733 702 569     
  zástupkyně 776 843 884
  provoz  608 073 535 
    (I. Polášková)

  družina  776 052 253 
    (L. Gřešková)
        605 302 802 
    (M. Zapletalová)
  jídelna  577 113 616  
     

bankovní účty: 1410577309 / 0800 
  družina, výlety, škola v přírodě

  120037-1410577309 / 0800 
  pronájmy, příměstské tábory 

Milí prvňáčci i starší žáci!
V pondělí 4. září 2023 v 9 hodin se všichni sejdeme před hote-
lem Tuskulum Lukov, který je naším dočasným útočištěm, než 
bude dokončena přístavba lukovské školy. 

Přineste si přezůvky, školní aktovky, starší žáci i psací potřeby. 
Žáci a zákonní zástupci obdrží informace o organizaci školní- 
ho roku, potřebných pomůckách, vybavení na vyučování a škol-
ním řádu. Zároveň budou informováni o podmínkách školního 
stravování, pitném režimu, mléčném programu a dalších akti- 
vitách školy. 

První školní den zakončíme asi v 10.00 hodin. Tento den nebude 
zajištěno stravování ve školní jídelně ani školní družina.

Přejeme všem krásný zbytek léta a těšíme se na vás 4. září!
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„…tato vložená energie se násobí lidmi, kteří na Zikmundov jezdí a přiloží ruku k dílu,“ říká v rozhovoru 33 letá Mar-
tina Skaličková, vedoucí oddílu a zároveň správkyně základny, která se rozprostírá na hektarovém pozemku ve vý-
chodní části katastru Lukov.

SKAUTSKÁ ZÁKLADNA ZIKMUNDOV
KVĚTNOVÁ BRIGÁDA

Zikmundov, současná skautská základ-
na, kterou vlastní Junák – český skaut, 
okres Zlín z.s., sloužila v 80. letech  
20. století jako rekreační středisko fir- 
my TON. Po revoluci hektarový poze- 
mek s několika starými budovami chát- 
ral. V roce 1999 majetek odkoupil Ju- 
nák – český skaut, který měl se základ-
nou velké plány. Ale jak se měnilo ve-
dení Junáku, tak se měnily i vize a před-
stavy ohledně nevyužívaného majetku. 
Od roku 2018 se o svažitý pozemek, 
který je tvořen loukou, lesem a pěti bu- 
dovami, stará roverský kmen Stopaři.

„Když jsme majetek v roce 2019 přebí-
rali, tak jsme nevěděli, do čeho jdeme. 
Prostory byly velice zanedbané a zde-
vastované. Na pozemku se několik let 

nekosila tráva, v lese to bylo ještě hor-
ší. Měli jsme ovšem nadšení a spoustu 
energie. V prvním roce se předělávala 
elektřina, opravovaly se střechy, čistil 
terén,“ vyjmenovává Martina Skalič-
ková, správkyně základny Zikmun-
dov, a pokračuje: „Kapacita základny je  
32 skautů, ale když je brigáda, a ta se 
pořádá čtyřikrát ročně, tak přijede i na 
padesát členů. A to už se udělá spous-
ta práce. Jezdí k nám děti od 12 let.  
A nejsou to jen skauti okresu Zlín, ale  
i Pražáci, skauti ze Slavičína, Pozlovic 
nebo Napajedel. A díky jejich péči to tu 
vypadá čím dál lépe.“

Hlavní chata je jakýmsi středobodem 
základny, je tady prostorná kuchyň s jí-
delnou, ložnice pro 8 osob, velký gauč, 
promítačka. Dřevěná budova zároveň 
slouží jako zázemí pro vedoucí a úkryt 
před nepříznivým počasím. Ve dvou 
chatách je celkem 24 postelí. V jedné 
chatě je sklad materiálu, buňka slouží 
jako dílna.

„Pustili jsme se do práce, která nemá ko-
nec. Stále je co předělávat, dostavovat, 
upravovat. Důležité je, aby základna Zik-
mundov byla bezpečným místem. Pak 
už se bude jen prostor udržovat, čekají 
nás vnitřní práce, malování. Na dnešní 
brigádě (20. 5. 2023) nás není mnoho, 
ale je to proto, že jsme se termínově 

vměstnali do několika akcí. Dnes poze-
mek pokosíme, vyhrabeme listí, vyčistí-
me okapy, vyklepeme matrace, budeme 
betonovat šachtu pro čerpadlo u požár-
ní nádrže a spoustu dalšího,“ vysvětlu- 
je Martina.

„Jmenuji se Barbora, přezdívku mám Ko- 
kos. Jsem ze zlínského 35. oddílu stře-
diska Impeesa. Jezdím sem už druhým 
rokem a baví mě pozorovat, jak se to tu 
staví a tvoří. Pamatuji se, že když jsem 
tu byla poprvé, tak kuchyň byla v tragic-
kém stavu…, a teď, když sem přijedu, 
můžu si udělat čaj do hrnku, ze kterého 
se nebojím pít. Ujedu z města do přírody  
a mám to tu moc ráda,“ dodala s úsmě- 
vem osmnáctiletá Barbora Prchlíková.

Martina
Skaličková,

vedoucí

Barbora 
Prchlíková

Společná
snídaně
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pátek 2. června se otevřela většina kostelů a kapliček 
v České republice k večerní prohlídce, uskutečnila se 
Noc kostelů 2023. Na spoustě míst proběhly při této 

příležitosti kulturní akce. I v Lukově – v kostele sv. Josefa, byly 
dveře kostela otevřeny do pozdních večerních hodin. Lukovská 
farnost připravila bohatý kulturní program, který trval od 16.00 
do 22.30 hodin. 

V

NOC KOSTELŮ 2023
V KOSTELE SV. JOSEFA

Velkým dílem se na lukovské Noci kos-
telů podílela ZUŠ Morava. Program byl 
zahájen hodinovým cimbálovým kon-
certem učitelky Mgr. Zuzany Lapčíkové 
a jejich žáků. Druhé vystoupení ZUŠ 
Morava s názvem „Hudební pohlazení“ 
bylo již zaměřeno na více hudebních 
nástrojů a vystoupili zde menší děti  
i středoškoláci.

Základní škola Lukov, pod vedením 
PhDr. Jany Langerové, si připravila vy- 
právění žáků „Kterak Seilernové lukov-
ský kostel postaviti nechali“, které sezná-
milo návštěvníky s historií Lukova – od  
13. století po současnost. Poutavé pás- 
mo bylo především zaměřeno na hra-
běcí rod Seilern-Aspang, který nejvíce 
pozměnil ráz naší vesnice. Mluvené slovo 
proložila hrou na varhany Mgr. Martina 
Janotová. Ta poté také vystoupila se svou 
scholou, která se skládá většinou z žá- 
kyň prvního stupně základní školy. Tato 
schola se vyznačuje, na rozdíl od okol-
ních schol tím, že zpívá celé mše.

Pan farář Jan Mach s panem Pavlem 
Halaškou, paní Aničkou Kubáníkovou 

(pořadatelka vápenického heligonkář-
ského setkání) a panem Josefem Bar-
tošem (místostarosta ve Vápenicích) 
vytvořili heligonkářské kvarteto. To za-
hrálo především staré mariánské písně: 
„Máti Páně přesvatá“, „Nastokrát buď 
pozdravena“, „Růže krásná“ a další.

V 19.00 hod. se uskutečnila beseda se 
sestrou Jolanatou z Kongregace naší 
Paní z Karmelu, která seznámila poslu-
chače s řeholním životem. A také na 
chvíli v kostele zhasnula světla, rozsví-
tily se jen svíce a návštěvníci se zapo-
slouchali do poezie Mgr. Aleše Kince. 

Celou akci uzavíral koncert učitele hud-
by pana Milana Přívary st. a jeho EMPÉ 
bandu: akordeon – Ludmila Bachůr-
ková, Jana Pelková, Lukáš Chromek, 
bicí nástroje – Tomáš Přívara, basová 
kytara – Pavel Pavlíček, zpěv – Štefa-
nia Halašková a Ludmila Bachůrková. 
Pásmo sestavil učitel ZUŠ Morava pan 
Milan Přívara st. a také doprovodil na 
klavír. Převážně náboženské skladby 
byly proloženy poutavým vyprávě-
ním o kostele, jeho historii a vybavení.  

Vše doplňovala promítáním tematic- 
kých fotografií Marcela Halašková. Za-
zněly skladby jako např. „Largo“ od  
Petra Iljiče Čajkovského; 2. věta IX. sym- 
fonie Antonína Dvořáka –„Z nového svě-
ta“ (tzv. Novosvětská), která byla podlo-
žena textem „Veliký Bože náš“,  „Hospo-
din je náš pastýř“ od Antonína Dvořáka 
nebo třeba píseň z kancionálu „Jak  
se moudrost boží něžně stará.
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vatojánská mše na hradě, která se uskutečnila v pátek 23. června v kapli sv. Jana Křtitele, byla trochu výjimečná. 
Po devíti letech působení ve farnosti Lukov a Kašava se loučil Otec Jan Mach. Slavnostně vyzdobený hrad vítal 
v krásném svatojánském podvečeru farníky z Lukova, Vlčkové, Velíkové i Zlína. Po bohoslužbě za Spolek přátel 

hradu Lukov poděkoval správce hradu Jiří Holík za vynaložený čas a úsilí o udržení duchovního rázu na hradě.
S

FARNÍCI SE LOUČILI 
S FARÁŘEM Mgr. JANEM MACHEM

„Role Otce Macha v oživení hradní  
kaple sv. Jana Křtitele byla naprosto 
nezastupitelná. Někdy v roce 2014 
jsem mu přinesl projekt s architekto-
nickou vizí interiéru od sochaře Lubo-
míra Jarcovjáka. Otce Macha projekt 
zaujal, a tak ho podpořil po stránce 
církevní. Dokumenty předal na arcibis-
kupství olomoucké, kde se k realizaci 
vyjádřil jejich architekt. Pak následoval 
souhlas arcibiskupa Jana Graubnera, 
že kaple může být svěcená a do roka 
byla kaple požehnaná. Kaple se světila 
v roce 2015 za účasti generálního vi- 
káře, což byl v té době Otec Josef Nu- 
zík – světící biskup, současného štíp- 
ského faráře Otce Františka Sedláč-
ka (tehdejšího vizovického děkana)  
a našeho Otce Jana Macha,“ vysvětlil 
Jiří Holík, správce hradu.

Jiří Holík, za SPHL předal Otci Janovi  
fotografii hradu na plátně a knihu, kte- 
rá vyšla v tomto roce – Výběrový ka- 
talog kachlů z hradu Lukova.

„Sloužit mši v hradní kapli je opravdu 
výjimečný zážitek. A že je ten prostor 
otevřený, tak jsme si všichni jaksi blíž. 
Když za mnou v roce 2015 přišel Jir-
ka Holík, že chce oživit kapli sv. Jana 
Křtitele na hradě, tak mě to nesmírně 
potěšilo. Bylo to v době začátku mého 
působení tady v Lukově a v Kašavě. 
Tehdy ke mně přišla zpráva, že na hra-
dě v minulosti kaple byla, i když na 
jiném místě, a že informace o ní jsou 
doložené. Moje první myšlenka byla, 
že by bylo dobře, kdyby nějakým způ-
sobem mohla žít dál. A když pak při- 
šel správce hradu, tak jsem v duchu  
zajásal, že to půjde a že to bude pěk-
né,“ vysvětlil Otec Mach.

Další srdečné rozloučení s P. Janem Ma- 
chem proběhlo o dva dny později, v ne- 
děli 25. června, v pastoračním centru na 
farní zahradě. A protože je Jan Mach vel-
ký	 hudebník,	 proběhlo	 loučení	 v	 tónu	

veselém a zpěvném. Zahrát a zazpívat 
přišli Kašavští chlapi, heligonkáři – jme-
novitě starostka a místostarosta Vápe- 
nic Anička Kubáníková, Jožka Bartoš  
a přátelé z Uherského Brodu Ferda Ku-
báník a Cyril Rapant. Tuto čtveřici doplnil  
Pavel Halaška a Otec Mach. Nejen hud- 
bou, ale i dobrým slovem pobavil čest- 
ný host Petr Sovják – neohrožený gajdoš  
z Neubuzi. Po celé odpoledne přicháze-
li na farní zahradu přátelé Otce Macha. 
Často s malým dárkem v podobě slivo-
vice, mešního vína, dobrého čaje, koláčů 
nebo regionálních publikací.

„Hudba mě provází od malička. A kde 
se zpívá, tam je veselo. S citerami jsem 
začínal v mé bývalé farnosti, ale až ta- 
dy, když jsem měl více času se tomuto 
krásnému nástroji věnovat, se mi po-
dařilo vytvořit malé uskupení citeristů 
z Lukova, Kašavy, Fryštáku, Velíkové  
a Zlína. Stálých členů je v současné do- 
bě 7, ale příležitostně si s námi zahrají  
i další vyznavači tohoto starého hudeb- 
ního nástroje. Takže v tuto chvíli má- 
me v Lukově asi největší citerový sou- 
bor v České republice. Za dobu naše-
ho působení jsme tu uskutečnili řadu 
citerových koncertů a několik meziná-
rodních seminářů. Díky Pavlu Halaškovi  
a Josefu Julinovi se nám podařilo vy-
tvořit účelné pastorační centrum, kde 
získali zázemí nejen citeristé.

Tu svou činnost tady beru komplexně. 
Jde nejenom o farnost Lukov, ale i Ka- 
šavu. A každá farnost byla trochu jiná. 
Jsem rád, že jsme navázali pravidelněj- 
ší spolupráci s hradem. Podařilo se nám 
vytvořit v rámci farnosti účelné pas- 
torační centrum a dobudovat zahradu. 
Tady se lidé mohou scházet a zažít něco 
pěkného. Mám radost, že se v Kašavě  
podařilo zrealizovat kapličku na Vino-
hrádku. Myslím, že je ta kaplička moc 
pěkná a na krásném místě. Mám radost 
z dětí, z mladých rodin, které tu jsou  
a které se do činnosti farnosti zapojují. 
Ať už je to schola nebo malí ministran-
ti…, to všechno mi dělá velkou radost,“ 
uzavřel Otec Mach.
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ejstarší dochované zápisy týkající se mateřské školy jsou v černých deskách na zažloutlém papíře s razít-
kem školy a podpisem řídícího učitele Rudolfa Matouše. Jedná se o tři originální dokumenty. První je knižní  
inventarizace školy z roku 1956. Druhá soupisník dílčího inventáře, kde jsou vypsány jednotlivé položky, 

jako je skříň na pomůcky a hračky, počty zrcadel a umývadel aj. (poslední zápis je z roku 1978). Třetí kniha je Program 
výchovné práce, tedy jakási třídní kniha školního roku 1949/50.

N

KRONIKA
MATEŘSKÉ ŠKOLY LUKOV 

Kniha, která by se dala považovat za 
oficiální kroniku Mateřské školy Lukov, 
je kronika v červených deskách. První 
zápis je z roku 1982 a týká se otevření 
nové budovy mateřské školy a zároveň 
místního národního výboru.

Nemůže být v životě obce krásnější  
a významnější události nežli otevření 
nové školy a její předání do užívání ve-
řejnosti. Kdo miluje svůj národ a svou 
vlast, nemůže to prokázat ušlechtilej-
ším dílem, nežli je vybudování nové 
školy… (Citaci z úvodního projevu při 
otevírání mateřské školy zaznamenal 
Rudolf Matouš).

Kroniku (na popud tehdejší ředitelky Jit- 
ky Jašové) začala psát mladičká Alena 
Čalová, později Ptáčková. A právě paní 
Alena Ptáčková píše kroniku mateřské 
školy nepřetržitě 40 let. Kronika je psá-
na ručně s drobnou grafikou.

V úvodu se píše:
V letošním roce jsme zahájili provoz  
v nové budově mateřské školy. Už minulý 
školní rok začaly přípravy na přestěho-
vání. Prováděl se nákup nábytku, kober-
ců, místní organizace Českého svazu žen 
spolu s některými rodiči se podíleli na šití 
lůžkovin. Nakupovaly se školní pomůc-
ky a do školní kuchyně byla zakoupena 
většina nového nádobí…Mateřská škola 
byla slavnostně otevřena v rámci oslav 
650. výročí první zmínky o naší obci Lu-
kov. (září 1982, pzn. red.)

V první třídě pracovala Alena Čalová – 
Ptáčková a Zdeňka Procházková z Kos-
telce, kterou po sedmi letech vystřídala 
Lenka Kovářová. Ve II. třídě pracovala 
Jitka Jašová, která byla zároveň ředitel-
kou mateřské školy, s Marií Čechovou 
a později Hanou Pokornou. Na místo 
školnice nastoupila Eliška Březíková, 
protože Ludmila Březíková odešla do 
starobního důchodu. V kuchyni pra-

covaly Bohumila Topičová a Marie Ja- 
nušková, uklízela Liduška Bratránková. 
Školní jídelnu vedla pracovnice Dag-
mar Halašková – každé jednotlivé jmé- 
no s nutným „s“, tedy soudružka. A pak 
už pokračují běžné zápisy z chodu a čin- 
nosti školky, seznamy dětí a velké spo-
lečné fotografie. Poslední zápis je ze 
školního roku 2002/2003.

Kroniku doplňují dva objemné šanony, 
ve kterých jsou velké reprodukované 
fotografie a později originály ze života 
organizace. První, ještě černobílé foto-
grafie zaznamenávají stavební činnost 
z roku 1980. Dále je tu slavnostní pře-
střižení pásky a prostory novostavby. 
Takto vedené zápisy končí rokem 2021, 
kdy školka přešla na systém ukládání 
fotografií s popiskem v počítači a na zá-
ložních médiích.

„První zápisy do úplně nové kroniky 
jsem začala psát v roce 1982 a s malými 
přestávkami, kdy jsem byla s dětmi na 
mateřské dovolené, jsem je psala až do 
roku 2021, tedy necelých 40 let. Postup-

ně jsem si dělávala zápisky a sbírala pod-
klady, a když toho bylo víc, napsala jsem 
si koncept a následně čistopis. Časem se 
akce opakovaly, a tak jsme s ostatními 
učitelkami více fotily. Spoustu fotogra-
fií jsme postupně zveřejňovaly a stále 
posíláme do Lukovského zpravodaje.  
Dlouho jsem původní velkou červenou 
kroniku neviděla, tak jsem si teď listo-
váním uvědomila, jak ten čas letí,“ řekla  
s úsměvem Alena Ptáčková.

Kronikářka Alena Ptáčková
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nes není žádným tajemstvím, že filmová pohádka Tři oříšky pro Po-
pelku po léta suverénně vede v oblibě našich diváků. A nejen čes-
kých a moravských. Také Norové ji zbožňují a po léta si bez ní nedo-

vedli vůbec představit Vánoce. A přestože si v roce 2021 natočili své vlastní 
zpracování legendární pohádky pod názvem Tři přání pro Popelku, které už 
jsme mohli vidět i v našich kinech, určitě to neznamená, že by ta naše upadla 
na severu v zapomnění.

D

TĚŽKÁ CESTA POPELKY 
KE SLÁVĚ

Málokdo ovšem už dneska ví, že chybělo 
málo a Tři oříšky pro Popelku by vůbec 
nevznikly. Psala se 70. léta minulého sto-
letí a normalizace u nás nabrala na ob-
rátkách. Scenárista a dramatik František 
Pavlíček, který je autorem scénáře k to-
muto filmu, už byl vyhozen z ředitelské-
ho místa pražského Divadla na Vinohra-
dech a byl na seznamu disidentů, kteří 
nesměli publikovat. Jenže zrovna v té 
době dopsal opravdu překrásný scénář 
k Popelce podle pohádky jeho milované 
autorky Boženy Němcové a nastal zá-
sadní problém. Aby bylo možné ho na-
bídnout tvůrčí skupině na Barrandově, 
nesmělo pod ním figurovat Pavlíčkovo 
jméno. Co teď? Přátelé mu půjčovali svá 
jména ke scénářům televizních a roz- 
hlasových pohádek už dřív, ale tohle 
bylo něco jiného. Barrandov byl tehdy 
pod přísným bolševickým dohledem, 
vládla tam maximální podezíravost  
a Pavlíček byl známý autor. Tak se zro- 
dila akce, která neměla obdoby. 

Když si scenáristka Bohumila Zelenková 
scénář přečetla, rozhodla se, že se pod 

něj podepíše a pokusí se ho prosadit. 
Riskovala opravdu hodně, kdyby to vy-
šlo najevo, přišla by nejen o místo a už 
by si neškrtla, ale zásadní dopad by to 
mělo i na její rodinu. Opravdu to nebylo 
jen tak, při schvalování musela počítat 
s nejrůznějšími nástrahami. A protože 
si ji na pohovor o scénáři pozvali skoro 
okamžitě, následovala vysoce utajená 
akce kulový blesk. Nejprve bylo nutné 
Pavlíčkův rukopis urychleně, doslo-
va přes noc, přepsat na jiném psacím 
stroji, kdyby došlo na porovnání typu 
psacího stroje s jeho dřívějšími ruko-
pisy (to se opravdu dělo). Do čistopisu 
pak musela paní Zelenková vlastní ru-
kou vepsat autorovy opravy či dodatky  
a vlastně se musela text naučit skoro na-
zpaměť, protože bylo pravděpodobné, 
že ji budou zkoušet a budou se snažit 
ji nachytat. Zvládla to bravurně, takže 
scénář ke Třem oříškům pro Popelku byl 
nakonec schválen. Režie se měl ujmout 
Václav Vorlíček, který sice po letech  
tvrdil, že natáčení v zimě si prosadil  
on, nicméně pravdou je spíš to, že na 
léto už měl domluvený další film a ně-

mecká strana (film se točil v koprodukci) 
trvala na co nejbližším termínu. Podřídil 
se tedy, aniž by tušil, že právě zimní kra- 
jina dodá pohádce jedinečné kouzlo. 

O Libušce Šafránkové coby Popelce 
bylo rozhodnuto hned a byla to ta nej-
lepší volba. Film šel do kin v roce 1973 
a v titulcích byla uvedena jako autorka 
scénáře Bohumila Zelenková. Teprve  
až po roce 1989 vyšlo najevo, jak to 
všechno doopravdy bylo a že scénář  
ve skutečnosti napsal František Pavlí-
ček. Díky její statečnosti však mohla 
Popelka dobýt svět.

Vzpomínky Michaely Vaňkové, 
Praha 2023

Filmový plakát, který byl určen pro kina 
v době, kdy byly Tři oříšky pro Popelku 
digitálně restaurovány (2015–2016).

VÝSTAVA KE 100. VÝROČÍ NAROZENÍ 
FRANTIŠKA PAVLÍČKA

e dnech 17. až 19. listopadu připravujeme již několikrát zmiňovanou výstavu kronik, která pro-
běhne v prostorách VÚB Lukov. Zvykli jsme si, že v Lukovském zpravodaji od nového roku po-

stupně bývají zveřejňovány informace o kronikách jednotlivých spolků a organizací, které se na výsta- 
vě představí. Spolky, které kroniky nevlastní, budou svoji činnost prezentovat fotografiemi na nástěn- 
kách. Výstava bude společným dílem nás všech, protože kronikáři budou zároveň pořadateli. Účast  
na vernisáži přislíbila rodina Františka Pavlíčka – Michaela Vaňková a Roman Pavlíček. 

Výstava se uskuteční ve spolupráci s Obcí Lukov a MS ČČK.
Přípravný výbor

V



1.      Už     zme      vše–cko           po –   ža – li,                       e–šče        má–me           ú       –     vra      –             tě,

1.      Už                 zme                    poža      –     li,                    e       –      šče                       má     –     me                     ú – vra – tě, 

1.         ej,               jak          ne   –   dá     –     te                          go  –  řa – lky,      propi   –   jeme         vám    ga –        tě.

1.         ej,               jak          ne   –   dá       –       te                    go   –   řa  –  lky,  pro     –      pi –            je – me              vám     ga – tě.

2.         Už                zme                 ze –   ža –         li,                e        –       šče                       má      –     me                    str  –  ni  –  sko,

2.         Už    zme     vše – cko        ze  –  ža   –       li,                e –  šče     má – me             str     –    ni       –             sko     

2.         ej,                rá    –    do        by               se                     vdá – va – lo,          to      Mi – ko – vo        dě  –  vči  –  sko.       

2.         ej,                rá    –    do        by                  se                 vdá – va – lo,           to               Mi    –     ko   –   vo        dě  –  vči  –  sko.       

Podkopná Lhota

LIDOVÁ PÍSEŇ
UŽ ZME VŠECKO POŽALI

Píseň je vzata ze zpěvníku „Zlínský kraj 
v lidové písni II.“, okres Zlín 2020. Se- 
stavili a redakčně připravili Lucie Uhlíko-
vá, Petr Číhal a Jan Kačer. 
 
Pro trojhlas ji upravil Milan Přívara,  
uč. ZUŠ Morava.

V Lukově 12. července 2023.
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sobotu 15. července se v re-
mízku u lukovské průmyslo- 
vé zóny konal festival součas-

ného umění „V_houští 2023“, pořáda-
ný kulturním spolkem Zvěřinec, kte- 
rý v Lukově pořádá i kutilské sympo- 
zium Lukovská jizva.

V

POTKALI SE V_HOUŠTÍ…
UŽ POČTVRTÉ!

Do stínu lesíku se od brzkého odpole-
dne nejprve stahovaly rodiny s dětmi, 
které přišly (nejenom) za hudebním 
loutkovým divadlem Vandy Kavkové.  
V dětském koutku, tematicky nazva-
ném Mraveniště, se to hemžilo až do 
noci pilnými mravenečky, kteří řádili na 
obřím pískovišti, hráli si na Zahrátkách – 
kočovném divadelním hřišti souboru 
„Řev na hřišti“ nebo se účastnili ruko- 
dělných workshopů tisku na trička a vá-
zání věnečků z lučního kvítí olomoucké 
květinářky „Plevel naslepo“. Rodiče zase 
nakupovali kvalitní literaturu v Potul-
ném antikvariátu Karla Gregora, který je 
už na zvěřincových akcích téměř pravi-
delným	účastníkem.	Na	dvou	pódiích	– 
Kančí stage a Dančí stage – vystoupi-
lo osm kapel. Z lokálních interpretů se 
představili zlínští Lambblood a Opuka, 

která v rámci svého setu nechala zaznít 
i míchačku.

Při západu slunce zazpívala vycházející 
zlínská hvězda Nanashi, o něco později 
se představil i zlínský hudební produ-
cent Rainer, který ke svému koncertu 
přizval své oblíbené hudebníky – fran-
couzskou zpěvačku Ameline, zlínského 
Sio a Principa z Prahy. Pořádnou dávku 
energie z Dančí stage chrlili slovenští ky-
taroví Shallov., rapoví Fvck_Kvlt a samo-

zřejmě pražská Post-hudba, která Houští 
prohlásila nejkrásnějším festivalem léta. 
Podobně jako u Rainera byl jejich další 
štací festival Colors of Ostrava. Lineup 
uzavřel jedinečný set dua Lukáše Palána  
a Françoise Svalise, který je, když zrov-
na nekoncertuje po Evropě, předsedou 
chatařské oblasti Lukov B...

O občerstvení se postaral bar Na-
pajedlo, FairPlay kuchyně z nedale-
kého ekocentra Na Pasece Velíková, 
gastro team lukovské firmy Kamiros 
i bistro Cukr a bič, na jejichž koblihy
ještě dlouho nezapomeneme.

Zabydlet houští není jednoduché, pro-
to Zvěřinci s akcí pomáhala armáda 
dobrovolníků jak z Lukova, tak profesio- 
nálů z oblasti kultury. Všem patří velký 
potlesk! Na akci se podílela také řada 
partnerů: Obec Lukov, Kamiros, Vipax, 
Sporea, SDH Lukov, Podřevnický pivo-
var, Nová síť, Ministerstvo kultury ČR, 
Tiskárna Fryšták, Projekt Moribundus 
a Grafické papíry. Konání akce umožnil 
podnik Lesy České republiky, s. p.

Text: zverine.cz Fo
to

: V
oj

tě
ch

 P
lh

ák



esítkami svíček a loučí ozářený hrad vítal v prvním červencovém 
sobotním podvečeru návštěvníky z širokého okolí. Na hradě, jehož 
první zmínka se datuje do roku 1332, si návštěvníci přišli na své. D

VEČERNÍ PROHLÍDKA 
HRADU LUKOVA

Během procházení hradem se setkáva- 
li s více než dvěma desítkami laska-
vých strašidel. U hradního mostu vítal 
přicházející  purkrabí a opravdová Bílá 
paní. Za věží jste mohli potkat jedno-
nohého vandráka, čarodějnici, zbroj-

noše, kteří neohroženě pálili ze svých 
zápalných zbraní, vojáka Smetakyse, 
malé bojovníky, smrtku, vílu, upír-
ku nebo tři milé medvědy. S těmi se 
děti fotily nejvíce. Hrad ve večerních 
hodinách navštívila Betty Smetanová  
s vnukem. Betty žila 13 let u své dce-
ry Zdeňky Heyduškové na nedalekém 
lukovském lesním úřadě (poděkování 
za krásný kostým patří Luhačovické- 
mu okrašlovacímu spolku Calma).

„Večerní hradní prohlídka je akce, která 
navazuje na strašidelné prohlídky, kte-
ré jsme tu v minulosti prováděli. Kaž- 
dý kostýmovaný účastník si kostým 
připravuje sám a bez daného scénáře 

se volně pohybuje v atmosféře nasví-
ceného hradu,“ uvedl Jiří Holík (správce 
hradu) a dodal: „Velké poděkování za 
vydařené strašení patří členům SPHL, 
jejich přátelům a členům hnutí Bron-
tosaurus, kteří jsou v současné době 
ubytováni na pasece Prádla a v rámci 
pobytu chodí na hrad pomáhat. Ještě 
dodám, že na strašidelnou prohlíd-
ku dorazilo na setmělý hrad téměř  
250 platících návštěvníků. Hradní bu-
fet jel opět na plné obrátky.“ Te
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ž 4.–7. října proběhne další ročník oslavy ga-
rážového kutilství Lukovská jizva. Už pošesté 
se lukovská klikatice Na Pasíčkách promění  

v závodní dráhu, kde se měří nejenom rychlost, ale  
především míra kreativity a bizarnost využití materiálů 
při sestavování závodních strojů.

U

LUKOVSKÁ JIZVA
SE BLÍŽÍ!

V rámci Jizvy proběhne také již třetí 
tvůrčí rezidence studentů uměleckých 
škol. Letos přijedou studentky a stu-
denti pražské DAMU oboru scénografie 
loutkového a alternativního divadla. 
Od středy odpoledne bude v místě ko-
nání festivalu otevřena kreativní dílna 
s všemožným harampádím, stavebním 
materiálem a nářadím, kde budou stu-
denti i zájemci z řad veřejnosti moci 
svobodně tvořit. Dílna bude fungovat 
pod vedením zkušených profesioná-
lů, kteří v případě potřeby, pomůžou  
s konstrukcí stroje.

Ve čtvrtek i v pá- 
tek večer je při-
praven kulturní 
warm up: outdoorové lední kino, před- 
nášky i koncerty. V sobotu ve 12.30 hod. 
proběhne tradiční jízda kárů dědinou, 
od 13.00 hod. startují závody a večer 
po závodech bude plný oslav a hudby. 
V rámci festivalu se představí kapely 
Holinky, Koňa nebo Úšklebek nespo-
kojenosti a další, proběhnou řemeslné 
a kulinářské workshopy pro děti i do-
spělé a samozřejmě i tradiční soutěž  
o nejlepší lukovský koláč.

SRDEČNĚ ZVEME VŠECHNY KUTILKY, 
KUTILY I KUTILČATA 
DO FESTIVALOVÉHO ŠAPITÓ!

Pokud se chce někdo stát součástí fes-
tivalového štábu a pomoct uskutečnit 
tuto jedinečnou událost, ať se hlásí na 
spolekzverinec@gmail.com nebo na 
  spolekzverinec.

Text: zverine.cz
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okolky radostně ukončily dal- 
ší rok cvičení a po prázdni- 
nách začnou nacvičovat na 

XVII. Všesokolský slet.
S

SOKOLKY 
UKONČILY SEZÓNU 2022/2023

Tak jako školáci mají v červenci a srpnu 
prázdniny, tak i my, ženy sokolky, jsme  
v	červnu	ukončily	cvičební	sezónu.	Pravi-
delně cvičíme od září do června od 19 do 
20 hod. Toto cvičení s různou obměnou 
cvičenek bude mít v příštím roce trvání  
již 45 let. Každá hodina je trochu jiná,  
necvičíme stejné sestavy, a proto se nám 
daří udržet celkem vysokou účast, spoko-
jenost a dobrý pocit z každé cvičební ho-
diny. Musím říct, že velkou zásluhu mají  
na naší dobré kondici a radosti z každé 
hodiny cvičitelky Zdeňka Krmášková,  
Jana Macíková (a Anička Horsáková – 
pzn. red.). Dávají nám do těla s dobře 
připravenou hodinou a vhodně zvolenou 
hudbou tak, že i když máme někdy v ži- 
votě těžkosti, cítíme se po každém cvi-
čení lépe. Moc jim za to děkujeme. Ne- 
smím zapomenout na naši krásnou tělo-
cvičnu, ve které se nám báječně cvičí.

V příštím roce se uskuteční XVII. Všesokol-
ský slet. A jak je dobrým zvykem, chceme 
se zúčastnit i my z Lukova. Přípravy už 
probíhají, a tak si k pravidelnému cvičení 
přidáme ještě nácvik na slet. Už teď se tě-

šíme a věříme, že budeme opět důstojně 
reprezentovat Lukov, jako již několikrát 
v minulosti. Sokol vždy k Lukovu patřil  
a my se taky tak cítíme.

Anna Horsáková
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kolo termín čas (hod.) utkání

1. NE 20. 8. 10.00 FC Zlín C – Lukov
2. PÁ 25. 8. 17.00 Lukov – FC Zlín U11
3. ČT 31. 8. 17.00 Kostelec – Lukov
4. PÁ 8. 9. 17.00 Lukov – Tlumačov
5. ST 13. 9. 17.30 Příluky – Lukov
6. PÁ 22. 9. 17.00 Lukov – Halenkovice
7. PÁ 29. 9. 17.00 Březůvky/Hřivínův Újezd – Lukov
8. ST 4. 10. 16.30 Mladcová – Lukov
9. PÁ 13. 10. 17.00 Lukov – Březnice

MLADŠÍ ŽÁCI

ROZLOSOVÁNÍ – PODZIM 
MISTROVSKÁ SEZÓNA 2023/2024

kolo termín čas (hod.) utkání

1. NE 20. 8. 16.30 Trnava – Fryšták B/Lukov
2. NE 27. 8. 16.30 Fryšták B/Lukov – Březová
3. NE 3. 9. 16.00 Tečovice B – Fryšták B/Lukov
4. NE 10. 9. 16.00 Fryšták B/Lukov – Louky B
5. NE 17. 9. 15.30 Doubravy – Fryšták B/Lukov
6. NE 24. 9. 15.30 Halenkovice – Fryšták B/Lukov
7. NE 1. 10. 15.00 Fryšták B/Lukov – Žlutava
8. NE 8. 10. 15.00 Jaroslavice B – Fryšták B/Lukov
9. NE 15. 10. 15.00 Fryšták B/Lukov – Napajedla B

10. NE 22. 10. 14.30 Pohořelice – Fryšták B/Lukov

11. NE 29. 10. 14.00 Fryšták B/Lukov – Spytihněv

MUŽI

kolo termín čas (hod.) utkání

1. ST 16. 8. 17.00 Racková – Lukov
2. PÁ 25. 8. 16.00 Lukov – Spytihněv
3. SO 2. 9. 10.00 Žlutava – Lukov
4. PÁ 8. 9. 16.00 Lukov – FC Zlín U10
5. ST 13. 9. 17.00 Jasenná – Lukov
6. PÁ 22. 9. 16.00 Lukov – Slušovice
7. NE 1. 10. 10.00 Tlumačov – Lukov
8. PÁ 6. 10. 16.00 Lukov – Mysločovice
9. ČT 12. 10. 17.00 Bratřejov – Lukov

10. NE 22. 10. 10.00 Halenkovice – Lukov 

11. PÁ 27. 10. 16.00 Lukov – Malenovice

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
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Poslední rozloučení s našimi spoluobčany (16. 5. 2023 – 15. 7. 2023)

 Pavel Hýža – 97 let

LUKOVSKÁ MATRIKA
V sobotu 17. 6. 2023 bylo do společenství obce slavnostně přivítáno 7 dětí:

 Natálie Navrátilová
 Julie Ellen Čumpelíková
 Zuzana Švachová

 Stela Langerová
 Čestmír Vitásek
 Ema Bartoňová

 Vincent Žour

 Marie Slížová – 74 let  Pavel Pavlíček – 82 let



HUDEBNÍ ODPOLEDNE
V LUKOVĚ

oslední červnový víkend, který byl v Lukově plný akcí, 
odstartoval v pátek 23. 6. „Hudebním odpolednem“, 
které zorganizovala Základní umělecká škola Morava. 

Žáci hudebního oborů se svými učiteli vystoupili v areálu SK 
Lukov v téměř dvouhodinovém programu. Tečkou za celým 
koncertem bylo vystoupení EMPÉ bandu pod vedením učitele 
hudby pana Milana Přívary st. Tato sestava zahrála písničky pře-
vážně z Lukova a o Fryštáku.

K pohodové atmosféře přispělo i počasí, předpovězený déšť 
naši obec obešel.
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